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PROCES VERBAL 
Încheiat astăzi, 24 octombrie 2024 

În ședința ordinară a Consiliului Local al Municipiului Mediaș 
Şedinţa începe la ora 14:00 

 
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Bună ziua! 
Se va intona Imnul Național al României. 
O rog pe doamna Secretar să facă precizările organizatorice. 

Doamna Secretar General - Muntean Sanda Ligia 
Bună ziua și bine ați venit la ședința ordinară a Consiliului Local al Municipiului Mediaș, de 

astăzi, 24 octombrie 2024. 
În conformitate cu prevederile art. 137 alin. (1) din OUG nr. 57/2019, domnii consilieri locali: 

Brăteanu Iulian Cosmin și Toderici Marius Ioan, participă la ședință prin utilizarea mijloacelor 
electronice, fiind considerați prezenți. Astfel, ședința de astăzi este statutară, fiind prezenți un număr de 20 
de consilieri locali, din totalul de 21, lipsind domnul consilier Boca Teofil. 

Convocarea ședinței s-a făcut prin Dispoziția Primarului numărul 875 din 18 octombrie 2024. 
Proiectul ordinii de zi a fost completat prin Dispozițiile Primarului numărul 879 din 22 octombrie 2024 și 
numărul 888 din 24 octombrie 2024, prin afişare la sediul și pe site-ul Primăriei. Astfel, pe ordinea de zi 
sunt propuse 31 de proiecte de hotărâre și o informare.  

Potrivit art. 138 alin. (15) din OUG nr. 57/2019, supun aprobării Procesul verbal al ședinței 
ordinare a Consiliului Local al Municipiului Mediaș din data de 26 septembrie 2024 și Procesul verbal al 
ședinței extraordinare a Consiliului Local al Municipiului Mediaș din data de 17 octombrie 2024. 

Dacă aveți observații cu privire la întocmirea Procesului verbal al ședinței ordinare din data de 26 
septembrie 2024?  
Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 

Am eu două observaţii scurte. În primul rând, în Procesul verbal nu e menționat un fapt destul de 
reprobabil. Mai întâi de toate, domnul președinte al ședinței, domnul Cotei, nu aș putea spune că asta a 
fost insultă, a făcut apel la mine să mă port civilizat. Ok, asta e o chestie dulce, după care a formulat „Văd 
că nu aveți ținere de minte”. Domnule Cotei asta e o insultă și vă recomand să folosiți termenul acesta 
doar acasă, în fața familiei după ce ați închis ușa pe dinăuntru. Și a mai fost un fapt pe care iarăși o să-l 
subliniez. La observația mea privind acea prelungire a Contractului de închiriere la Hanul Căprioarei, 
domnul Primar a formulat o chestie care văd că ar trebui licențiată: „Sunteți într-o gravă eroare”. Ce pot să 
vă spun, ca o simplă apreciere, dacă s-a cumpărat sau s-a achiziționat nu este o eroare. În schimb, grav e 
faptul că dumneavoastră prin cele trei sau patru hotărâri de Consiliu de la vremea respectivă, ați adus o 
pagubă enormă orașului de 4.000.000 de lei. Aia e și grav și e și fatal pentru bunul mers al orașului. Cam 
atât am vrut eu să menționez în legătură cu Procesul verbal. 
Doamna Secretar General - Muntean Sanda Ligia 

Supun aprobării Procesul verbal al ședinței ordinare din data de 26. 
Cine este „pentru”?  
Procesul verbal a fost aprobat cu 20 voturi „pentru”. 
Dacă aveți observații cu privire la întocmirea Procesului verbal al ședinței extraordinare din data 

de 17 octombrie 2024?  
Constat că nu.  
Cine este „pentru”?  
Procesul verbal a fost aprobat cu 20 voturi „pentru”. 
Ședința de astăzi este condusă de către domnul consilier local Cotei Mihai Gheorghe, căruia îi dau 

cuvântul. Vă mulțumesc! 

http://www.primariamedias.ro/
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Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mulțumesc, doamna Secretar General! Așa cum s-a menționat, pe ordinea de zi sunt 31 de proiecte 
și o informare. 

Supun la vot ordinea de zi, modificată. 
Cine este „pentru”?  

Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 
Am o solicitare. Rog să supuneți la vot retragerea Punctelor nr. 2 și 9 de pe ordinea de zi.  

Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 
Sub ce motiv? Care este motivul?  

Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 
Punctul 2 care privește rectificarea bugetului, este o chestiune extrem de grea. Suntem în ultima 

secundă și punem în brațele viitorului Consiliu, o chestiune extrem de grea. O să vedem discutând Punctul 
1 de ce e grea. Punem în brațe un gol, un gol de peste 150.000.000. Bugetul pe care îl propuneți, crește 
prin rectificare, ajungem la 370.000.000, dar e gol, banii nu există și obligăm viitorul Consiliu să opereze 
cu căruța goală. Iar Punctul 9, știți foarte bine, e vorba de rezilierea contractului de închiriere a unui 
partid, care funcționează. A fost reziliat, părerea mea, ilegal.   
Doamna Secretar General - Muntean Sanda Ligia 

Permiteți-mi să intervin. Potrivit art. 135, alin. (6) din OUG, scoaterea unui proiect de pe proiectul 
ordinii de zi, se face în situația în care acesta nu îndeplinește condițiile prevăzute de art. 36, adică 
documentele care îl însoțesc sau numai cu acordul inițiatorului, dacă acesta îndeplinește condițiile.    
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mulțumim! Dăm cuvântul doamnei Tătar.  
Doamna Director Tătar Adriana 

Consider că rectificarea trebuie aprobată pentru că ea asigură un echilibru financiar și să putem să 
ne efectuăm plățile în continuare. 31 octombrie este ultimul termen prin care se pot face acele virări de 
credite în cadrul capitolului de Investiții. Ce pot să spun, că fondurile sunt asigurate. Referitor la execuția 
bugetară, constatăm că încasările aferente secțiunii de funcționare pe parte de venituri, respectiv și parte 
de cheltuieli este de aproape 98 %. Deci, tot ce ține de bugetul local, de gradul de încasare care este 
aproape 100 % la 30 septembrie și consider că și până la finalul anului vom realiza acest lucru. Într-
adevăr, bănuiesc că ați analizat partea de Dezvoltare. La partea de Dezvoltare, conform procedurilor 
Ministerului de Finanțe pe care le-am urmat ca de fiecare dată, am venit cu crearea Caietului de 
Angajament, respectiv cel Bugetar la nivelul Contractului de finanțare, pentru că aceasta este procedura. 
Probabil, analizând contul de execuție, ați constatat că gradul este mic pentru că este la nivel de contract 
de finanțare. Nu am venit cu o prognoză multianuală pentru că acestea sunt precizările Ministerului de 
Finanțe, dar noi vom încasa toți bani. Avem susținere financiară, am fost analizați în cadrul Comisiei de 
Buget de la Ministerul de Finanțe, și raportat la împrumuturi și raportat la contractele de finanțare, și 
suntem solvabili, deci vom asigura finanțarea și de aceea rectificarea trebuie să fie aprobată pentru că este 
ultimul termen în ceea ce privesc proiectele de investiții.   
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mulțumim, doamna Tătar! Pentru Punctul 9, aș dori să dau cuvântul doamnei Oancea pentru a 
stabili dacă este o ilegalitate.   
Doamna Director Oancea Doina 

Punctul 9 se referă la atribuirea în folosință a spațiului de pe I. G. Duca, unui ONG care se ocupă 
cu problemele grave ale oamenilor. Spațiul respectiv este liber ca urmare a faptului că a fost încetat 
Contractul de închiriere cu partidul PMP, contract care a fost încetat ca urmare a faptului că PMP nu și-a 
respectat clauzele contractuale și aici mă refer la faptul că, la momentul la care noi am solicitat, ca direcție 
am solicitat încetarea contractului. Am avut situația de la Direcția Fiscală Locală din care rezultă o 
restanță de 1.100 de lei la plata chiriei. Eu cred că, PMP în momentul în care a semnat Contractul de 
închiriere cu Municipiul Mediaș, a văzut că are atât drepturi cât și obligații. Deci, 1.100 de lei raportat la o 
chirie de 136 de lei, vă dați seama câte luni nu a plătit.   
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mulțumim! Aceasta era și întrebarea următoare. Pe câte luni? Deci, vorbim de aproape un an. 
Mulțumim frumos, doamna Director.  

Revenim la ordinea de zi, unde menționăm că sunt 31 de proiecte de hotărâre și o informare, și o 
supun la vot. 

Cine este „pentru”? 
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Ordinea de zi a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
În minutele ce urmează, propun o scurtă pauză pentru Comisiile de specialitate care se vor întruni 

în vederea avizării Proiectelor de hotărâre înscrise la Punctele 30 și 31, după care vom relua ședința. 
Mulțumesc! 

Înainte de a intra în dezbateri, dacă sunt colegi care doresc să se înscrie pentru a lua cuvântul la 
punctul „Diverse”. Precizez că timpul alocat fiecărui vorbitor privind dezbaterile asupra unui proiect de 
hotărâre sau a unei probleme înscrise pe ordinea de zi este de trei minute. De asemenea, la dezbaterile 
unui proiect de hotărâre sau a unei probleme înscrise pe ordinea de zi, un consilier poate lua cuvântul doar 
o dată și se va referi strict la problema care formează obiectul dezbaterii. Dintre colegii consilieri, se 
înscrie cineva? Domnul Dordea Dorin Gheorghe și doamna Suciu Anca Maria. Dacă dintre cei prezenți în 
sală, doresc să ia cuvântul la punctul „Diverse” și în acest caz, timpul alocat fiecărui vorbitor este de trei 
minute, cu dreptul la o singură intervenție. Se înscrie cineva? Domnul Novak, domnul Mija Alexandru, 
doamna Maier Adriana, doamna Stoia Florina, domnul Schom, doamna Dărăban Victoria și doamna Zina 
Iștoan. Mai este cineva? Constat că nu.  

Trecem la ordinea de zi. 
 
1 Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetare a Municipiului Mediaş pe 

trimestrul III 2024  
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 2 voturi „abținere” (dna Suciu Anca 
Maria și dl Vintilă Lucian Claudiu)  
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil: 4 voturi „pentru” și 2 voturi „abținere” (dl Dordea 
Dorin Gheorghe și dl Veza Liviu)  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observații la acest punct?  
Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 

Cum am mai spus, chiar dacă la secțiunea Funcționare totul e ok, ca să închidă trimestrul cu un 
plus, cu 13.000.000. Numai să vedeți, acești bani în plus de la Funcționare provin, după părerea mea, 
exclusiv din numărul de posturi neocupate care sunt bugetate și care lasă acest plus. În schimb la secțiunea 
Dezvoltare e dramă, e dramă și personal sunt îngrijorat. Vreau să vă citesc câteva din golurile care se 
înregistrează: la venituri, în loc de 170.000.000/21.000.000, la cheltuieli, în loc de 197.000.000/21, asta 
înseamnă 170.000.000 de lei care nu sunt. 
Doamna Director Tătar Adriana 

Vor fi.  
Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 

Vor fi. Noi vorbim de trimestrul III, nu vorbim de viziunile viitorului.  
Doamna Director Tătar Adriana 

Avem la bază contracte de finanțare care... 
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Doamna Director o să vă dăm cuvântul la final să faceți un sumar, o concluzie.  
Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 

Dispar banii din PNRR, în loc de 63.000.000, e zero. Iarăși, alocări de la buget, zero în loc de 
14.200.000 în loc de 33.000.000. E grav, e grav. Dacă dumneavoastră sunteți satisfăcută de situația aia, 
îmi pare rău. Noi ne abținem de la acest punct.  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Doamna Director Tătar, aveți cuvântul.  
Doamna Director Tătar Adriana 

După cum am precizat, sumele pe care le-am prevăzut în buget sunt aferente unor contracte de 
finanțare ferme și care vor fi duse și aplicate până la finalul proiectelor. Procedura Ministerului de Finanțe 
impune, precum v-am spus, estimarea lor la nivel total, la nivel de contract de finanțare și într-adevăr 
apare această discrepanță, dar avem foarte multe cereri de plată, avem cereri de rambursare și sunt în 
așteptare. Deci, Autoritatea de Management de la București le autorizează și banii vor fi virați, deci nu se 
pune problema că acești bani nu vor fi încasați.   
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Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mulțumim! 
Supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru, împotrivă, abțineri”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru” și 5 voturi „abținere” (dl Costea Teodor Lucian, 

dl Dordea Dorin Gheorghe, dna Suciu Anca Maria, dl Veza Liviu și dl Vintilă Lucian Claudiu). 
 
2. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local de venituri și cheltuieli al 

Municipiului Mediaș, bugetele instituțiilor și serviciilor publice finanțate integral sau parțial din 
venituri proprii, precum și a listei obiectivelor de investiții şi a programului de investiții publice pe 
grupe de investiții și surse de finanțare pe anul 2024 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 2 voturi „abținere” (dna Suciu 
Anca Maria și dl Vintilă Lucian Claudiu)  
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil: 4 voturi „pentru”, 1 voturi „împotrivă” (dl Dordea 
Dorin Gheorghe) și 1 voturi „abținere” (dl Veza Liviu) 
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor 
Lucian) 

Dacă sunt observații la acest punct?  
Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 

Din fericire de data asta motivul rectificării este un plus serios, 1.500.000, cam acolo și îmi 
amintesc cu nostalgie de trimestrul I în care motivul rectificării erau 3 lei. 
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe – președinte de ședință 

Dacă nu mai sunt alte observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru, împotrivă, abțineri”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru” și 5 voturi „abținere” (dl Costea Teodor Lucian, 

dl Dordea Dorin Gheorghe, dna Suciu Anca Maria, dl Veza Liviu și dl Vintilă Lucian Claudiu). 
 
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de vânzare a locuinţelor construite 

prin Agenția Națională pentru Locuințe, situate pe raza Municipiului Mediaș 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dna Suciu Anca 
Maria)  
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil  

Dacă sunt observații la acest punct?  
Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 

Am o scurtă observație, e absolut formală. În cuprinsul Regulamentului e prins un tabel cu 
coeficienți în funcție de statutul localității și sunt enumerate toate. Acesta e regulament pentru Mediaș, era 
suficient Mediaș 09, nu mai e nevoie de București 1, sate, comune. Era suficient.  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe – președinte de ședință 

Dacă nu mai sunt alte observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
4. Proiect de hotărâre privind prelungirea duratei unui contract de închiriere pentru 

locuințele construite prin Agenţia Națională pentru Locuinţe, situat în Municipiul Mediaş  
Cere avizul comisiei de specialitate: 

Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil  
Dacă sunt observații la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
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5. Proiect de hotărâre privind repartizarea unor locuințe pentru tineri construite prin 

Agenţia Națională pentru Locuinţe în regim de închiriere 
Cere avizul comisiei de specialitate: 

Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil  
Dacă sunt observații la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
6. Proiect de hotărâre privind includerea în domeniul public al Municipiului Mediaș a 

bunurilor rezultate ca urmare a finalizării unor obiective de investiții, precum și completarea Listei 
Bunurilor de retur din anexa ce face parte integrantă a „Contractului de Delegare a Gestiunii 
Serviciilor Publice de Alimentare cu apă şi canalizare nr. 16621/2007” 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil  

Dacă sunt observații la acest punct?  
Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 

Am o observație, iarăși formală și nici măcar nu privește conținutul Proiectului. Aș recomanda 
personalului din Primărie să fie foarte atent la forma de marcare a cifrelor cu punct și virgulă. Se amestecă 
în anumite hotărâri, se amestecă formatul britanic cu formatul românesc, în care se separă cele trei unități 
cu punct la noi și invers. Și pe același document apar și așa și așa. Trebuie setat calculatorul și să nu se 
mai facă asemenea confuzii.  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Dacă nu mai sunt alte observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru”?  
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
7. Proiect de hotărâre privind includerea în domeniul public al Municipiului Mediaş a 

bunurilor rezultate ca urmare a finalizării obiectivului de investiții „Reabilitare imobil corp B 
Școala Gimnazială Cireșarii” 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil  

Dacă sunt observații la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
8. Proiect de hotărâre privind includerea în domeniul privat al Municipiului Mediaş a 

bunurilor rezultate ca urmare a finalizării obiectivului de investiție „Reabilitare instalație de 
încălzire Liceul Teoretic Stephan Ludwig Roth” 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil  

Dacă sunt observații? 
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru, împotrivă, abțineri”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
9. Proiect de hotărâre privind darea în folosință gratuită a spațiului situat administrativ în 

Mediaş str. Ion Gheorghe Duca nr. 5 ap. 1, în favoarea Asociației „28 IUNIE 2022” 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dna Suciu Anca 
Maria)  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observații la acest punct? 
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Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 

Da, e subiectul care solicitam să-l scoteam de pe ordinea de zi. E o chestiune extrem, extrem de 
necușeră. Nu știu cum să o numesc altfel. PMP se plânge, tuturor ne-a trimis câte o notă, prin care se 
plânge de radierea fostului contract fără atenționare, fără motivație, deși cum susțin ei, cutuma era plată la 
începutul anului, plată la sfârșitul anului, în două secțiuni. Acum, asta e o chestiune care personal nu ne 
privește că e un partid care până în legislatura trecută constituia alături de PNL acea majoritate calificată și 
punea umărul la impunerea, așa cum se face acuma, doar de către PMP. Nu știu de unde a părut dihonia 
asta că a fost reziliat contractul, dar ce mă miră că se acordă gratuit unei firme care susține prin solicitare, 
președintele asociației, se ocupă cu bolnavii de cancer. Numai că, în statutul lor nu apare așa ceva. În 
obiectul de activitate apare: acțiuni umanitare, sociale, științifice, educaționale și sportive. Nici vorbă de 
așa ceva, de cancer. Nu-i cunosc și nu mă interesează, dar îmi pare o măsură absolut abuzivă și după 
părerea mea este o mică vendetă la mijloc, drept care ne abținem de la a vota această hotărâre.   
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Dau cuvântul domnului Primar Gheorghe Roman. 
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Domnule Consilier, doar vreau să vă întreb: despre ce cutumă vorbiți? Pentru că, eu știu că fiecare 
chirie se plătește la termen și nu după o anumită cutumă. Doamna care se ocupă de această asociație a fost 
în sală. Doamna suferă de o boală pe care nu ne-o dorim niciunul și nu o doresc nimănui și chiar își 
dorește să-i ajute pe bolnavii care din păcate au această boală. Nu a mai putut să rămână pentru că nu îi 
permite starea în care se află. Să stai aproape un an de zile și să nu îți plătești chiria și apoi să vii și să 
vorbești în Consiliu că cineva are ceva cu un anumit partid politic, cred eu că este chiar numai 
politicianism sau vorbim să ne aflăm în treabă. Vă mulțumesc! 
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mulțumim! 
Supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru, împotrivă, abțineri”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 2 voturi „abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe 

și dl Vintilă Lucian Claudiu). 
 
10. Proiect de hotărâre privind preluarea în proprietatea Municipiului Mediaș a unui imobil 

- teren în suprafață de 207 mp, situat în intravilanul Municipiului Mediaș str. Gheorghe Pop de 
Băsești 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil  

Dacă sunt observații la acest punct? 
Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 

Am eu o observație. Sigur, strada Gheorghe Pop de Băsești trebuie să fie modernizată, numai că 
acel segment care e cedat privește exclusiv porțiunea industrială. Nu există case în respectivul segment și 
din nefericire apare suspiciunea că Primăriei i se pune în brațe o lucrare în folosul unui investitor, în timp 
ce alte străzi mult mai dezafectate, mult mai nenorocite zac în perpetuă așteptare că poate cândva se vor 
reabilita. Vreau să vă mai aduc aminte, fiindcă am trecut deja peste subiectul de rectificare bugetară, 
tocmai în această rectificare este radiată suma atribuită prin buget străzii Valea Adâncă. Strada în care 
dumneavoastră domnule Roman, cu trei zile înainte de... 
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Domnul Primar. 
Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 

Domnul Roman, nu așa vă cheamă.  
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Domnul Primar Roman. 
Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 

Da, da, domnul Roman. Înainte de alegeri, ați adunat bieți oameni promițându-le că o să le..., așa, 
iar acum ați radiat. E în al patrulea an, strada asta e bugetată. Al patrulea an: 2019, 2020, 2023, 2024 și nu 
s-a făcut nimic, absolut nimic și acum faceți unui investitor, îi faceți un drum pe banii cetățenilor. O să ne 
abținem de la această...  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Dau cuvântul doamnei Director Pușcaș Daniela 
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Doamna Director Pușcaș Daniela 

Referitor la Proiectul de pe Valea Adâncă. Este un contract care este semnat pentru proiectarea și 
execuția lucrării și la această dată constructorul lucrează la proiectul tehnic care se va preda anul viitor. 
Deci, din cauza aceasta a fost diminuată suma care a fost alocată pentru acest proiect de investiții, deci 
acest proiect este în derulare. Strada Pop de Băsești este o stradă care necesită preluarea acestei suprafețe 
de teren pentru că este o stradă foarte îngustă începând de la zonă la care faceți dumneavoastră referire. 
Deci, nu se pot executa două benzi de circulație, este îngustă și atunci necesită preluarea acestei suprafețe 
de teren pentru a se putea crea două sensuri pe strada respectivă, fiind o stradă înfundată, până la urmă. Nu 
se poate întorce mașina de gunoi, domnule Consilier și nici mașina pompierilor, și este impus lucrul acesta 
ca orice stradă să aibă posibilitatea să meargă pompieri până la capătul străzii și mașina de gunoi.  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mulțumim frumos, doamna Director. 
Dacă nu sunt și alte observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru, împotrivă, abțineri”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 2 voturi „abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe 

și dl Vintilă Lucian Claudiu). 
 
11. Proiect de hotărâre privind transmiterea dreptului de concesiune, asupra unui teren aflat 

în domeniul privat al Municipiului Mediaș situat pe str. Gării nr. 4 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil  
Dacă sunt observații la acest punct? 
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
12. Proiect de hotărâre privind retragerea dreptului de folosință gratuită asupra unor 

suprafețe de teren, atribuite conform Legii nr. 15/2003 - actualizată, HCL nr. 60/2008, modificată și 
completată și a HCL nr. 323/2017, pentru construirea unei locuințe proprietate personală, tinerilor 
cu vârsta cuprinsă între 18 - 35 ani, în Municipiul Mediaș, str. Barajului fără număr 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil  

Dacă sunt observații la acest punct? 
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
13. Proiect de hotărâre privind aprobarea listei cuprinzând terenurile disponibile pentru 

punerea în aplicare a Legii nr. 15/2003 ,,privind sprijinul acordat tinerilor pentru construirea unei 
locuinţe proprietate personală”, actualizată, aflate în domeniul privat al Municipiului Mediaș 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil  

Dacă sunt observații la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
14. Proiect de hotărâre privind aprobarea listei cuprinzând persoanele care îndeplinesc 

condițiile pentru atribuirea unei suprafețe de teren pentru construirea unei locuinţe proprietate 
personală conform Legii nr. 15/2003, actualizată și a HCL nr. 60/2008, modificată și completată, în 
Municipiul Mediaș 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil  

Dacă sunt observații la acest punct?  
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Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 

Am o observație formală. S-au depus 55 de dosare, deși erau 13 terenuri, doar 12 dintre acestea au 
fost alocate. Pe tabelul cu persoanele solicitante, apar foarte multe motivații care mie îmi par banele: lipsa 
declarației tatălui, sau alte documente absolut formale. Am convingerea că totuși, Comisia Socială a lucrat 
intensiv și a solicitat până la ultimul document. E păcat, acel un loc, insistând putea să fie atribuit.  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Doamna Director, dacă ne puteți da câteva detalii.  
Doamna Director Oancea Doina 

Așa cum ați observat, anexa la Raportul Primăriei este Procesul verbal încheiat de către Comisia 
numită în acest scop de analizarea tuturor dosarelor. Există Legea 15 în care sunt înscrise condițiile 
obligatorii, completate cu hotărâri de Consiliu Local în care sunt alte condiții de calificare. Toate dosarele 
au fost verificate și așa cum ați văzut, înseamnă că dosarele nu au fost complete. Toți cei care au avut 
cererile respinse rămân în baza noastră de date, se ține o corespondență cu dânșii, urmând ca după 
completarea dosarelor să fie supuse aprobării Consiliului Local.  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mulțumim, doamna Director Oancea! 
Dacă nu mai sunt alte observații, supun aprobării proiectul de hotărâre.  
Cine este „pentru”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
15. Proiect de hotărâre privind avizarea documentației de urbanism și însușirea raportului 

privind implicarea și consultarea publicului în elaborarea PUZ „Introducere teren în intravilan, în 
scopul construirii de locuințe, operațiuni notariale de dezmembrare în mai mult de trei parcele, 
realizare drum de incintă și dotare cu infrastructură edilitară” str. Moșnei fără număr 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil  

Dacă sunt observații la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru, împotrivă, abțineri”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
16. Proiect de hotărâre privind avizarea documentației de urbanism și însușirea raportului 

privind implicarea și consultarea publicului în elaborarea PUZ „Parcelare, construire de locuințe 
individuale și cuplate, amenajări exterioare, racorduri și branșamente la utilități” str. Plopului fără 
număr 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil  

Observaţii?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
17. Proiect de hotărâre privind proiectul la faza SF și a indicatorilor tehnico - economici 

pentru obiectivul de investiții „Amenajare drum între strada Tineretului și strada Păltiniș” 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dna Suciu Anca 
Maria)  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „împotrivă” (dl Costea Teodor 
Lucian) 

Dacă sunt observații la acest punct?  
Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 

Am eu o observație. În primul rând, mă șochează valoarea din studiul de fezabilitate, 4.548.000 
pentru 70 de metri de drum, fără nicio complicație. Mie îmi rămâne în memorie lucrarea pe strada pe care 
locuiesc, 1.300 de metri care a costat 2.900.000. Sigur este vorba de studiul de fezabilitate, numai că deja 
cunosc procedura asta în care se umflă în studiul de fezabilitate, valoarea, la contractare se mai dă puțin în  
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jos ca să creeze senzația că e zgârcenie la Primărie și de fapt se irosesc o căruță de bani. Mai am o 
nedumerire. Cum Dumnezeu ați găsit tocmai o firmă din Reghin să fac un studiu de fezabilitate pentru 70 
de metri din Mediaș? O să ne abținem.  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Doamna Arhitect Șef, ne puteți lămurii? Vă rog. 
Doamna Arhitect Șef Paul Mihaela 

Atașat Proiectului de hotărâre este acest deviz general pe capitole și subcapitole, și într-adevăr 
conține cheltuieli indirecte care se pot evidenția și etapiza.  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mulțumim! 
Dacă mai sunt și alte observații? 
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru, împotrivă, abțineri”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru”, 1 vot „împotrivă” (dl Costea Teodor Lucian) și 4 

voturi „abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe, dna Suciu Anca Maria, dl Veza Liviu și dl Vintilă Lucian 
Claudiu). 

 
18. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului la faza Proiect Tehnic și a indicatorilor 

tehnico - economici pentru obiectivul de investiții „Reabilitare internat la Colegiul Tehnic 
Mediensis” 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 consilier nu participă la vot (dl 
Costea Teodor Lucian) 

Dacă sunt observații la acest punct?  
Domnul Consilier Local - Costea Teodor Lucian 

Aș vrea să anunț că nu particip la vot.  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Dacă nu mai sunt alte observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru” și 1 consilier local nu participă la vot (dl Costea 

Teodor Lucian). 
 
19. Proiect de hotărâre privind actualizarea indicatorilor tehnico - economici și a devizului 

general pentru obiectivul de investiții „Canalizare pluviala Șoseaua Sibiului” 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „împotrivă” (dna Suciu Anca 
Maria)  

Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil 
Dacă sunt observații la acest punct?  

Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 
Am o foarte scurtă observație. Valoarea proiectului nu se schimbă, se balansează dintr-o categorie 

în alta, mai exact de la neprevăzute la construcții/montaje. Aici este un fel de învârtit iluzii. S-ar dori ca 
prin acest proiect să se arate duritatea Primăriei, ori de fapt se relevă profitul mare pe care l-ar lua unitatea 
constructoare și jonglarea cu neprevăzute. Lucrul acesta văd că se mai repetă la următoarele, așa că nu am 
să mai intervin la următoarele, dar ne abținem de la acest proiect.  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Dau cuvântul doamnei Director Pușcaș.  
Doamnei Director Pușcaș Daniela 

Referitor la acest Proiect, este vorba de suplimentarea valorii contractului de execuție datorită 
apariției unor lucrării care nu au fost inițial prevăzute la proiectare. Deci, acest Proiect de canalizare pe 
Șoseaua Sibiului se interferează cu Varianta Ocolitoare a Municipiului și în zona sensului giratoriu, 
conducta de canalizare pluvială pe o porțiune de aproximativ 70 de metri trebuie protejată cu o țeavă. 
Soluția tehnică pentru această variantă a canalizării pluviale nu se cunoștea la faza de proiectare.  
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Deci, varianta, soluția tehnică din Centura Ocolitoare a Municipiului nu se cunoștea atunci când s-a 
întocmit proiectul pentru canalizarea pluvială. Mulțumesc! 
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mulțumim și noi doamna Director. 
Dacă nu mai sunt și alte observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru”, împotrivă, abțineri”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru” și 5 voturi „abținere” (dl Costea Teodor Lucian, 

dl Dordea Dorin Gheorghe, dna Suciu Anca Maria, dl Veza Liviu și dl Vintilă Lucian Claudiu). 
 
20. Proiect de hotărâre privind actualizarea indicatorilor tehnico - economici şi a devizului 

general pentru obiectivul de investiții „Reabilitare reţele de canalizare pluvială în cartier 
Vitrometan - etapa a II-a” categoria de investiţii: Sisteme de canalizare şi staţii de epurare a apelor 
uzate, inclusiv canalizare pluvială şi sisteme de captare a apelor pluviale aprobat pentru finanţare 
prin Programul Naţional de Investiţii „Anghel Saligny”, precum şi a sumei reprezentând categorii 
de cheltuieli finanţate de la bugetul local pentru realizarea obiectivului 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 voturi „împotrivă” (dna Suciu 
Anca Maria)  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil 

Dacă mai sunt și alte observații? 
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru, împotrivă, abțineri”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru” și 5 voturi „abținere” (dl Costea Teodor Lucian, 

dl Dordea Dorin Gheorghe, dna Suciu Anca Maria, dl Veza Liviu și dl Vintilă Lucian Claudiu). 
 
21. Proiect de hotărâre privind modificarea Anexei 2 la HCL 212/2024 - privind actualizarea 

indicatorilor tehnico - economici la faza Proiect Tehnic și a devizului general pentru obiectivul de 
investiții „Înființare centre de colectare prin aport voluntar pentru Municipiul Mediaş” 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observații la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru, împotrivă, abțineri”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe). 
 
22. Proiect de hotărâre privind actualizarea indicatorilor tehnico - economici și a devizului 

general pentru obiectivul de investiții „Centru Social Comunitar de Agrement și Sport” 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 2 voturi „împotrivă” (dna Suciu 
Anca Maria și dl Vintilă Lucian Claudiu)  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor 
Lucian) 

Dacă sunt observații la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru, împotrivă, abțineri”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru”, 2 voturi „împotrivă” (dl Dordea Dorin Gheorghe 

și dl Vintilă Lucian Claudiu) și 3 voturi „abținere” (dl Costea Teodor Lucian, dna Suciu Anca Maria și dl 
Veza Liviu). 

 
23. Proiect de hotărâre privind mandatarea reprezentantului Municipiului Mediaş în 

Adunarea Generală Ordinară a Acţionarilor Societăţii Meditur SA, de a vota punctele înscrise pe 
Ordinea de zi a şedinţei AGOA din data de 25.10.2024, prima întrunire, respectiv 28.10.2024, a 
doua întrunire 
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Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil  
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 voturi „abținere” (dl Dordea 
Dorin Gheorghe) 
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 consilier nu participă la vot (dl 
Cotei Mihai Gheorghe) 

Dacă sunt observații la acest punct?  
Domnul Consilier Local - Tulinschi Alexandru Simion 

Nu particip la vot. 
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Subsemnatul nu particip la vot. 
Dacă sunt alte observații? 
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 2 consilieri locali nu participă la vot (dl Cotei 

Mihai Gheorghe și dl Tulinschi Alexandru Simion). 
 
24. Proiect de hotărâre privind darea în folosință gratuită a spațiului din cadrul Casei de 

Cultură a Municipiului (Sala Traube), situat administrativ în Mediaș Piața Regele Ferdinand nr. 
16, în favoarea Filialei Sibiu a Societății Naționale de Cruce Roșie 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile nr. 1 și 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
25. Proiect de hotărâre privind aprobarea Metodologiei de evaluare a nevoilor comunității în 

vederea organizării serviciilor sociale pentru persoanele vârstnice din UAT Municipiul Mediaş 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisiile nr. 1, 2 și 3 - aviz favorabil 
Dacă sunt observații la acest punct?  

Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 
Am doar o întrebare formală. Până acum nu a existat o asemenea metodologie? 

Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 
Doamna Director.  

Doamna Director Conea Mihaela  
A fost aprobat modelul de metodologie, acum în 2024, în iunie. 

Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 
Dacă nu sunt și alte observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
26. Proiect de hotărâre privind modificarea Statului de funcții al Direcţiei de Asistenţă 

Socială, începând cu data de 01.11.2024 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisiile nr. 1, 2 și 3 - aviz favorabil 
Dacă sunt observații la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
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27. Proiect de hotărâre privind aprobarea Listei de priorități pentru anul 2025, în vederea 

repartizării locuințelor sociale din fondul locativ al Municipiului Mediaş 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil  
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 voturi „abținere” (dl Dordea 
Dorin Gheorghe) 
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observații la acest punct?  
Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 

Am făcut și eu parte din Comisia Socială. Din păcate, nu am fost în țară și timpul pentru 
consultarea documentațiilor dosarelor cu solicitările a fost foarte scurt, două ore, acum o săptămână. 
Constat că au fost înregistrate 148 de dosare, asta e lista. Între aceștia 148, cu siguranță vor fi nu 80, dar 
destul de mulți viitori beneficiari ai apartamentelor din Baia de Nisip, deși să nu se bucure încă, fiindcă 
probabil mai există și o listă pentru 2024, și posibil să piardă căruța. Altfel nu avem nicio observație, vom 
vota pentru.  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Dacă nu sunt și alte observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
28. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului la faza DALI și a indicatorilor tehnico 

- economici, pentru obiectivul de investiții „Reabilitare instalație termică subsol primărie, inclusiv 
centrală termică” 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile nr. 1 și 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observații la acest punct?  
Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 

Am o singură observație. Am primit documentațiile pentru 28, 29, 30 și 31, astăzi spre ora 13:00, 
așa încât la toate cele patru ne vom abține, nu am reușit să consultăm materialele.  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru, împotrivă, abțineri”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe). 
 
29. Proiect de hotărâre privind actualizarea Planului de Mobilitate Urbană Durabilă al 

Municipiului Mediaș 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisiile nr. 1 și 3 - aviz favorabil 
Dacă sunt observații la acest punct?  

Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 
Cum vă ziceam nu am reușit să parcurg materialul, dar...  

Domnul Primar - Roman Gheorghe 
Ați dori să mai completați. 

Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 
Țin minte că am avansat, am inițiat un Proiect vizând pistele de biciclete din oraș, care a fost 

refuzat de consilieri, iar motivarea a fost: va fi inițiat un...care va cuprinde și subiectul. Sunt tare curios 
dacă a fost rezolvat în acest material subiectul pistelor de biciclete.  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Doamna Director Pușcaș, un punct de vedre, vă rog.  
Doamna Director Pușcaș Daniela 

Planul de Mobilitate Urbană Durabilă al Municipiului Mediaș a fost supus dezbaterii publice și a 
fost postat pe site-ul Primăriei, 30 de zile lucrătoare, deci din 5 septembrie el se află pe site-ul Primăriei și 
poate fi consultat. Și acum mai există pe site-ul Primăriei. În acest Plan de Mobilitate Urbană, da sunt 
cuprinse și piste de bicicletă. 
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mulțumim!  
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Supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru, împotrivă, abțineri”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 2 voturi „abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe 

și dl Vintilă Lucian Claudiu). 
 
30. Proiect de hotărâre privind actualizarea Strategiei de Dezvoltare Durabilă a 

Municipiului Mediaș pe perioada 2021 - 2027 - Strategia Integrată de Dezvoltare Urbană 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 2 voturi „abținere” (dna Suciu 
Anca Maria și dl Vintilă Lucian Claudiu)  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil 

Observații la acest punct?  
Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 

Doar o curiozitate. Ar putea cineva să ne relateze în trei cuvinte, care sunt noutățile acestei 
Strategii? Eu am studiat, vă repet, am primit la ora 13:00 materialul, cuprinde 260 de pagini. Am urmărit 
foarte atent Strategia din 2012 - 2019, actualizată în 2017 și Strategia de acum trei ani. Care e filozofia 
noii Strategii? Sunt foarte curios. 
Doamna Director Pușcaș Daniela 

Singura modificare în Strategia de Dezvoltare care a fost aprobată anterior este o actualizare a fișei 
Proiectului „Îmbunătățirea serviciului public de transport local în Municipiul Mediaş - etapa I”, în care în 
fișa inițială era prevăzut reabilitare și modernizarea depoului Meditur și a stației de redresare de pe strada 
Kogălniceanu. Faptul că, aceste două imobile sunt proprietate a Mediturului, noi Municipiul nu putem să 
accesăm fonduri pe o proprietate care nu este a noastră. În acest sens, s-a găsit o locație la Aviație, un 
teren care este liber de sarcinii și care este proprietatea noastră, unde se va construi un nou depou pentru 
Meditur din fonduri europene. Țin să precizez că, acest proiect este prioritar și deja suntem incluși în 
Programul 2021 - 2027, ca un proiect prioritar, deci nu mai trebuie să depunem proiectul, el va fi finanțat 
din această sursă. Este obligatoriu să fie cuprinsă în Strategia de Dezvoltare a Municipiului, adică să se 
actualizeze Strategia de Dezvoltare a Municipiului, inclusiv, este cuprins acest proiect și în Planului de 
Mobilitate Urbană a Municipiului.  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mulțumim pentru explicații! 
Supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru, împotrivă, abțineri”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 2 voturi „abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe 

și dl Vintilă Lucian Claudiu). 
 
31. Proiect de hotărâre privind propunerea organizării rețelei școlare a unităților de 

învățământ preuniversitar de stat şi particular de pe raza Municipiului Mediaș, în anul școlar 2025 
- 2026 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile nr. 1 și 3 - aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 voturi „împotrivă” (dl Dordea 
Dorin Gheorghe) 

Dacă sunt observații la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este „pentru”? 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
Pe ordinea de zi am avut și o informare, este vorba de Adresă nr. 13.765/12.08.2024 a domnului 

Magyara Robert. 
Dau cuvântul domnului Primar Gheorghe Roman. 

Domnul Primar - Roman Gheorghe 
Colegii din Primărie, dacă au și alte activități până la ora 15:30, se pot retrage. Mulțumesc! 

Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 
Mulțumim pentru susținere și participare! Dau cuvântul colegilor consilieri care s-au înscris la 

cuvânt. Vă rog, domnule Dordea  
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Domnul Consilier Local - Dordea Dorin Gheorghe 

Tocmai îi reproșam doamnei Paul. Vă spusesem data trecută că am trimis două solicitării scrise, 
dumneaei și spre știință domnului Roman, și nu am primit răspuns. Ei bine, ieri am primit, la prima 
solicitare un răspuns...îl am aici, dar nu vi-l mai citesc, nu are nicio importanță.  Cea de-a doua solicitare a 
mea privea cunoașterea inventarului bunurilor publice și private ale Municipiului, chestie care prin lege e 
statuată și tot prin lege se impune postarea acesteia pe site-ul Primăriei. Nu am primit niciun răspuns după 
trei luni. Astăzi e o zi de sfârșit de mandat și dați-mi voie să fac o scurtă evaluare a noastră, nu a altora, 
privind aportul nostru la administrarea orașului în mandatul 2020 - 2024. Noi am avansat din programul 
nostru propus în alegerile din 2020, patru proiecte. Din păcate, toate patru au fost respinse de majoritatea 
PNL și doar de dumnealor. Primul viza bugetarea participativă, adică modul în care cetățeanul poate fi 
implicat și poate fi inițiat în acțiuni de administrare. S-a respins fără nicio motivație. Al doilea proiect viza 
transparentizarea achizițiilor publice. E o chestiune esențială într-o democrație, ca fiecare cetățean să știe 
ce se întâmplă cu banii lui. Și asta a fost refuzată, motivul pueril, funcționarii Primăriei sunt mult prea 
ocupați și nu pot să facă un copy paste o dată pe săptămână sau de două ori pe săptămână. A treia 
inițiativă a noastră, a fost demararea unui proiect de construcție a unui parc într-o zonă, jumătate 
abandonată, jumătate moloz. Și de data aceasta motivația a fost cam aiurea, adică o să treacă pe acolo 
șoseaua ocolitoare, o șosea ocolitoare de 20 de metri care disturbă un spațiu de 400 de metri lățime. A 
patra inițiativă, cea privind pistele de biciclete, dacă spuneți că actuala Strategie o cuprinde, atunci 
înseamnă că noi suntem satisfăcuți. Eu nu pot să trec cu vederea faptul, că deși e o situație dorită de orice 
administrator, un consiliu cu o majoritate calificată în cazul acesta, totuși nu pot să trec cu vederea faptul 
că din parte colegiilor mei de la PNL, nu a existat nici măcar o întrebare de-a lungul a patru ani, nicio 
nedumerire în legătură cu ceea ce s-a dezbătut și nicio inițiativă. Modul acesta de lucru, a gira cu ochii 
închiși, a gira toate inițiativele unei singure persoane, este dăunător pentru democrație și este dăunător 
pentru bunul mers al orașului. Sper ca viitorul Consiliu să fie, nu așa precum vă aminteam data trecută în 
genericul filmului Arizona Dream a lui Kusturica, să se și gândească și să se și muncească în Consiliul 
Local. De acum încolo, cred că vreo doi ani de zile mie o să-mi sune în cap câteva cuvinte absolut amare 
de la ședințele de Comisie, colegii mei din PNL repetă invariabil „pentru” la toate, „pentru” la toate. Nu a 
fost niciodată nicio nelămurire, nicio obiecție, „pentru” la toate. O să-mi răsune în creier chestia asta până 
la sfârșitul zilelor. Sper ca dumnealor, cei care vor continua să funcționeze în Consiliu, sper să se 
trezească. Știți ce vreau să vă spun, am întins de câteva ori câte o capcană colegilor mei, lăsând la urmă 
greșeli în conținut. Ei bine și peste alea s-a trecut cu „pentru” la toate, „pentru” la toate. Dar știți ce vreau 
să vă mai spun, faptul că niciodată nu există nimic altceva decât ridicatul mâinii, poate conduce la 
presupunerea că nici nu se urmăresc materialele.  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Dăm cuvântul colegei, doamna Suciu. 
Doamna Consilier Local - Suciu Anca Maria 

Eu o să fiu mai scurtă. Vreau doar să mulțumesc tuturor celor cu care am colaborat de-a lungul 
anilor, din Primărie. Au fost și momente mai tensionate de-a lungul anilor, dar în principiu s-au rezolvat și 
doresc succes noului Consiliu, să fie mai decât a fost înainte.  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mulțumim! Cetățenii care s-au înscris la cuvânt, domnul Novak este primul. Domnul Novak, vă 
reamintesc trei minute.  
Domnul Novak 

În primul rând, este foarte bine dacă sunt oameni competenți aici. Dacă sunt întrebări poți să dai un 
răspuns direct, doamna Pușcaș, asta este foarte bine. Eu am două puncte. Unul este tot pentru Petru Rareș. 
Eu am făcut o cerere la 30 septembrie pentru că din 12 lămpi pe strada noastră, numai 5 funcționează. În 
următoarea zi am primit o confirmare pentru informație și după 2 săptămâni, nimic. Au fost și au reparat 2 
lămpi, acum merg peste jumătate din lămpi. Astăzi, 24 am primit un telefon, cineva a spus: Cum este 
acum, este reparat iluminatul? Mă bucur că pe cineva îl interesează din partea Primăriei. Și am spus nu, 7 
merg, dar 5 nu merg. În timpul celor 2 săptămâni în care nu s-a făcut nimic din punct de vedere al 
iluminatului, a fost un vandalism pe strada noastră, au fost rupe coșurile de gunoi, semnul de circulație a 
fost pus jos, un băiat, nu știu cine, a trântit ușa la mașină. Am o pagubă acum. Cine îmi plătește dacă nu 
avem lumină. Din păcate, doamna Pușcaș nu mai este aici. Există un contract cu o firmă care se ocupă de 
asta? Eu am auzit odată că există un contract. Ce este adevărat? Al doilea punct. Din 11 septembrie am 
făcut și la Primărie și la Poliție, o strângere de semnături a cetățenilor de pe stradă pentru a se face sens 
unic. Am primit de la Poliție o scrisoare și ei sprijină asta. Asta a fost în 11 septembrie, acum e octombrie,  
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imediat este noiembrie. Întrebare: Când se hotărăște? Am spus clar și toți cetățenii sunt de acord. Până nu 
se face canalizarea pe Honterus, nu se poate realiza. Strada este îngustă și ne chinuim, e un pericol de 
accidente. Nu am primit niciun răspuns.  
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Am spus că luăm o decizie și pentru Gheorghe Doja, cum vor fi stabilite regulile de circulație, 
împreună cu dumneavoastră, locuitorii din zona centrală. Haideți să încheiem lucrările pe Honterus, până 
atunci discutăm degeaba.   
Domnul Novak 

Este logic ce spuneți, dar eu am înțeles că intră în discuție. Nu am știu că este deja bătut în cuie.  
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Dacă v-am spus că ne-am întâlnit cu Poliția Rutieră și am discutat subiectul și la concluzia asta am 
ajuns. Urmează să parcurgă formalitățile de a intra în Comisia pentru Circulație. Dar, să știți un lucru, tot 
cu dumneavoastră care locuiți în zonă, vom avea o întâlnire și vom stabili exact. 
Domnul Novak 

Eu nu am înțeles clar. Dacă spuneți, asta e bătut în cui, vine așa făcut. În regulă. Mulțumesc! 
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Domnul Mija. 
Domnul Mija Alexandru 

Bună ziua! Eu vreau să interacționez cu dumneavoastră la nivel uman. Nu am nimic de a face cu 
orice altceva. Acum patru ani, când ați fost la noi în cartier, am avut o discuție cu dumneavoastră, când 
aveați întâlniri cu oamenii din vecinătăți, din zonele orașului, v-am zis dacă țineți minte, că orașul se află 
într-o dramatică scădere de populație. V-am sugerat să faceți un parc industrial și v-am zis exemplul 
Irlandei care în anii 80 aveau 40 % șomaj și după ce s-au luat niște măsuri de atragere de investitori pentru 
sume bune în schimbul oferirii unor facilități, au devenit așa numitul Tigru Celtic al economiei Europei. 
Din păcate, în ultimii zece ani, populația orașului a scăzut cu aproape 8.000 de oameni, dint-un total de 
9.000, descreșterea populației a județului Sibiu, 8.000 s-au înregistrat în Mediaș. Este o vorbă din Biblie 
care zice: „Cunoaște pomul după fructele lui.” Din păcate, fructele Mediașului sunt cam putrede, e un oraș 
neatractiv. Am avut în ședința din august 2022, era un băiat tânăr care are două masterate și va zis același 
lucru, e neprimitor, neprietenos cu tineretul. Nu există perspective. Din păcate, același lucru. În altă ordine 
de idei, ați vorbit despre centura ocolitoare. Ați întrebat pe oameni dacă sunt de acord, pentru că se 
distruge arealul Târnavei Mari. Văd că în politică e deja un șablon, invadăm parcul central fără vegetație, 
invadăm spațiul, zona adiacentă a Târnavei cu betoane, același șablon. A vorbit Liliana Bulău care a venit 
cu o petiție împotriva înstrăinării zonei de pe Topârceanu, unde e Baza Sportivă. I-ați zis că Primăria vrea 
să o ia. Ce aveți de gând să faceți? Și acolo turnați betoane. Tineretul unde mai face sport? La Baza 
Sportivă de la Gaz Metan Mediaș, se chinuie 400 de copii pe două terenuri. Care e perspectiva tineretului 
din orașul nostru? Cât despre buget, da, sunt promisiuni pentru sprijinul proiectelor în viitor. Dar vă pun o 
întrebare: 30.000.000 de euro peste, cu tendința de creștere a datoriei publice a orașului, înseamnă undeva 
la vreo 800 de euro de fiecare persoană. De unde se vor scote banii aceștia? Prin prețul creșterii apei 
potabile, avem cea mai scumpă apă. Știți că în Mediaș după orașul Bârlad, statistici oficiale în 2022 aveam 
cel mai mic salariu mediu pe economie și ne puneți a treia apă scumpă din țară ca să completăm risipa, 
pentru că s-a făcut risipă. Nu vreau să intru în detalii, dar dacă este nevoie eu pot să detaliez.   
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mulțumim! Doamna Maier. 
Doamna Maier Adriana 

Doamna Maier a venit să facă din nou circ și scandal în ședința de Consiliu, la fel ca doamna Stoia 
care vorbește vrute și nevrute în ședința de Consiliu, și îmi doresc ca viitorul Consiliu să i-a exemplul de 
așa nu, a actualului Consiliu, care până să vină ăștia să facă circ, în 15 minute se termina ședința de 
Consiliu. Ridicau mâna mecanic, sus, aprobăm toate proiectele propuse de domnul Primar, că nu avem 
curajul să-l contrazicem. Doamne ferește! Și au început să vină ăștia cu parcul ca să vă deranjeze. Vedeam 
consilierii locali, se uitau la ceas, dura mai mult de 15 minute, deja nu mai aveau răbdare. Noi am lucrat 
cu materialul clientului, noi nu am inventat nimic. Din date luate de pe site-ul Primăriei, din hotărâri de 
Consiliu Local, deci Consiliul acesta nu a făcut absolut nimic. Ce o să scrieți la Raport de activitate pe 
2024? Nu e cazul, nu am avut activitate. Nu? Asta o să scrieți. Nu vă cunoaște nimeni, nu vă pasă ce se 
întâmplă în orașul ăsta de patru ani de zile cu tarifele sau vă cer un sfat. Eco Salul, cum ne facturați? Că 
nu se fac facturi lunare, noi nu știm tarif, nu nimic, suntem obligați când plătim impozitul să plătim 
salubritatea. Pe site-ul de la Eco Sal se spune clar, că se facturează, trec tarifele de consum. Apa Târnava  
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Mare ce face? După ce că ridică prețul ne mai și fură, cel puțin pe cei de la blocuri, așa grupa mare. Cum e 
posibil să ai diferență de contoar mai mare decât consumul tău. Nu ați reușit domnilor consilieri să găsiți o 
soluție în care să nu mai fim furați noi cetățenii. De exemplu: să se trimită la asociațiile de proprietari un 
desfășurător cu consumul locatarilor și cu citirea contorului general, cu data cu care s-a făcut citirea ca să 
o facem și noi, și să comparăm citirea lor cu citirea noastră și să reiasă cu cât ne fură ei. Toate pierderile 
sunt băgate în spinarea noastră, dar nu ați luat nicio măsură, deci societăți unde sunteți acționari majoritari. 
Nu v-a interesat absolut nimic. La investiții, la fel, nu v-ați pus întrebări. Cum fac o investiție? Am un 
anumit preț când închei contractul, până se gată e dublu sau mai mult decât dublu prețul. Să veniți pe 
Tineretului, să vedeți cum ne-au distrus toată zona verde din jurul blocurilor, gardul viu. Am avut și noi o 
amărâtă de împrejmuire pe cheltuiala noastră, metalică, pe aia ne-au sprijinit-o acolo de un zid și așa o 
rămas, deci ca după război. Am avut o platformă să putem ajunge la containerele de gunoi, făcute tot pe 
cheltuiala noastră, am adus piatră, am compactat-o, ne-au distrus-o, acum vin ploile, iară cizme de cauciuc 
că nu suntem în stare să ajungem la containerele de gunoi. Lucrări de proastă calitate, ați lăsat totul 
vraiște, ați intrat pe nu știu câte zeci de străzi, dar unde sunt refacerile la alea 140 de străzi. Vă lăudați cu 
strada Merilor de 100 de metri, cu strada Victorie de 50 de metri. Faceți-le ca lumea, nu ca pe Sibiului, e 
de tot râsul, deci faceți ceva ca lumea, cu fundație. Ați văzut cum se aruncă binder? Un strat de binder 
acolo, puțin compactat și ăla rece. Când vine iarna, intră apă, o să înghețe și până la primăvară o să zboare 
tot asfaltul, deci lucru făcut degeaba. Eu sper ca noul Consiliu să nu vă mai permită să faceți, chiar numai 
ce vreți dumneavoastră în orașul ăsta și să-l luați pe persoană fizică. Deci, nu sunteți imparțiali, 
dumneavoastră sunteți pentru cetățeni și nu pentru membrii de partid sau simpatizanți de partid. Trebuie să 
fiți egali pentru toți cetățenii, nu să-i scoateți ochii lui unul ca e la SOS, celălalt e de la AUR. Nu contează 
domnule Primar, suntem cetățenii orașului și tratați-ne pe toți la fel. Mulțumesc! 
Doamna Stoia Florina 

Da, domnule Primar, eu sunt cea care vorbește vrute și nevrute. Nu râdeți.  
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Dar nu am râs.  
Doamna Stoia Florina 

Râsul dumneavoastră e ironic. Mi s-a transmis sâmbăta trecută, când erați cu alegerile că nu are 
rost să mai deschid subiectul blocului nostru, să mai tac și din gură. Nu pot să tac, îmi pare foarte rău. V-
am cerut de acum șapte luni, acum deviez, într-adevăr vorbesc vrute și nevrute, să ne dea doamna Paul, 
răspunsul la teii din parc. V-am cerut pentru blocul nostru, răspunsul în scris. V-am zis că nu mai cred 
deloc. Acum, zicea domnul Novak că i-ați dat răspunsul. Și el vi l-a cerut în scris. Înainte dădeați 
răspunsurile în scris. De mai mult de patru ani știți ce se întâmplă pe Tineretului. Aveți și Asociația pentru 
oameni ca să-i vedeți. Câți ați fost acolo? Ați ieșit direct acum două săptămâni, nouă ne dădeați pe gratis 
totul, ne renovați tot blocul pe gratis și oamenii aceștia pe care îi vedeți aici, fiindcă sunt oameni, nu sunt 
animale, chiar dacă stau abuziv. Ce ați făcut pentru ei? Decât acum, da. Până dădeați atâția bani, care nu îi 
dădeați, așa ați zis, dădeați atâția bani pentru un bloc care e deja renovat, și cu geamuri termopane, și cu 
totul, pe fondurile alea europene care nu există, domnule Primar, puteați să le renovați la oamenii aceștia, 
locuința, chiar dacă ați renovat-o de trei ori. Oamenii aceștia vor fi și ei civilizați odată, dacă știți cum să 
vorbiți cu ei și dacă le impuneți unele..., fiindcă degeaba ziceți că avem o asociație, deci ziceți că doamna 
Conea face parte din...  
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Direcția Socială. 
Doamna Stoia Florina 

Exact, Direcția Socială. Mulțumesc! În sfârșit, e prima dată când mă ajutați. Deci, această Direcție 
Socială nu e pusă ca să stea aici, în birouri, e pusă ca să i-a fiecare caz social, fiecare om care are un 
necaz, credeți-mă că ăia de pe Tineretului au necazuri. Deci, noi și dumneavoastră în primul rând și 
consilierii ați fii cei care ați îndruma acei oameni. Nu le-ați promis că le dați în Baia de Nisip și pe urmă v-
ați răzgândit? Nu mai trebuie. Stai că nu au mutație aici. Nu domnule Primar, dumneavoastră ca Primar și 
dumneavoastră domnilor ca și consilieri, sper că ceilalți vor fii mai umani, dumneavoastră trebuia să știți 
tot ce se întâmplă cu oamenii din orașul dumneavoastră, fiindcă dumneavoastră v-ați luat angajamentul. E 
fals angajamentul.  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mulțumim! Urmează domnul Schom. 
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Domnul Schom 

Încerc să fiu foarte scurt. Am fost în audiență la dumneavoastră, domnule Primar. A fost o 
jumătate de oră, a fost. Deci, o să mă repet acum pentru dumneavoastră, deci mă adresez mai mult 
doamnelor și domnilor consilieri. E vorba de semafoare. Dacă s-a greșit. Am fost la ședința aceea când se 
spunea unde vor fii instalate semafoarele. Unele nici nu au văzut culoarea verde sau roșie, numai pe 
galben. Pe Govora unde coboară lumea din autobuz și trece pe roșu pentru pietoni, pentru că nu așteaptă 
nimeni, decât v-am spus, idiotul de mine. Două minute, aproape trei, colarea verde pentru pietoni. Deci, 
dacă s-a greșit se poate și repare. V-am spus atunci în ședință, adică dumneavoastră ați ieșit între timp, 
domnului care ne-a prezentat, am cronometrat la Catena, 3 minute și 19 secunde. Nu stă nimeni, credeți-
mă în România nu stă nimeni 3 minute și 19 secunde la trecerea de pietoni. Aș fi dorit să vorbesc cu 
domnul Director de la ATM, în legătură cu furtul, că noi furăm apă. Eu am depus 0,1 într-o lună și am 
furat 0,89 și asta mi-se întâmplă în fiecare lună. Am avut propunerea de a veni dânșii, să-l găsească pe cel 
care fură. Nu este datoria mea. V-am spus în audiență că la Gherla s-a rezolvat problema. Oamenii fac o 
listă, la intrare la bloc și fiecare își scrie consumul. La ei se poate, la noi nu se poate, nu știu de ce. Nu mai 
spun de reabilitare. V-am povestit tot dumneavoastră și spun acum și doamnelor și domnilor consilieri, în 
Craiova și în București lumea este foarte mulțumită de reabilitare, dar nu se face, sau nu se dorește, nu s-a 
făcut după dorința primăriei, administrației din Mediaș, adică nu s-au schimbat termopanele decât acolo 
unde culoarea nu corespundea. Am fost astăzi și m-am uitat pe strada Luduș. Aș fi vrut să vorbesc și cu 
doamna care se ocupă cu dizabilitățile, sau cum să spun că nu știu termenii. Aș face o încercare cu cine 
dorește, să se pună într-un cărucior cu rotile și să încerce pe strada Luduș, chiar în capăt pe partea stângă, 
înainte de a intra pe 1 Decembrie, să urce pe trotuar. Deci, cine a făcut lucrările trebuia să se gândească 
pentru viitor, dar se pare că la noi, în Mediaș nu prea se gândește așa. De două luni aștept, am depus o 
cerere pentru o trecere de pietoni în fața intrării la garajele supraetajate, unde și dumneavoastră ați avut 
garaj înainte. Se tot amână că doamna Mihăescu, foarte amabilă, mi-a spus că a fost în concediu, deci din 
cauza aceasta nu a putut să dea la Comisie. Eu îmi notez pe o hârtie când vorbesc cu cineva. Mi s-a spus 
că săptămâna trecută urma să fie ținută ședința. Am sunat-o pe doamna după o zi două, nu a mai fost așa 
de amabilă. Prima dată mi-a dat și numărul de celular ca să o găsesc mai repede. Deci, două luni au trecut, 
nu primesc niciun răspuns. Am cerut să vină cineva la fața locului. De pe scaun și din birou nu se pot 
rezolva problemele. Cred că nu mai am decât atât de spus în încheiere: poporul acesta nu merită mai mult 
pentru că nu vrea mai mult. Trebuie să luptăm pentru ca să obținem ceva. Vă mulțumesc! 
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mulțumim! Doamna Dărăban. 
Doamna Dărăban Victoria 

Bună ziua! Mă numesc Dărăban Victoria, locuiesc pe strada Nicolae Iorga, numărul 2 și vreau să 
știu un lucru: De cine aparține restul clădirii din Nicolae Iorga? Doi: De ce ați dat oamenii de pe 
Tineretului afară și de ce i-ați ținut în frig pe copii? Gândiți-vă că sunt copii, că omul mare mai suportă 
cum mai suportă, dar copiii nu. Trebuie să vă gândiți la copii. Dumneavoastră și cei de la DAS sunt 
obligați să meargă, să vadă fiecare familie ce copii au, cum învață, cum sunt educați. Trei: orașul arată ca 
după război. De ce? Strada Kogălniceanu, de exemplu se lucrează, se sparge, iar se lucrează, iar se sparge. 
Ce e acolo? Apa lasă de dorit. Acolo în capătul Mediașului este o cloacă. Să mă scuzați că vă spun așa, 
este o cloacă care ne asuprește pe noi, cu apa, cu gunoiul, cu toate. Ce se întâmplă? Dumneavoastră sunteți 
edilul orașului, trebuie să fiți un exemplu pentru toți oamenii, indiferent că v-au ales, că nu v-au ales. În al 
patrulea rând. Știți, cunoașteți, aduceți niște firme care nu merită să lucreze acolo și îmi faceți stricăciuni 
mie. De ce? Și eu sunt un om bătrân și nu mai pot să mai rezist la atâtea procese. Vă rog, domnule Primar 
și domnilor consilieri, cei care sunt cu responsabilitatea oamenilor, a copiilor, coborâți-vă la nivelul lor. 
Vă rog să luați măsuri împotriva la cei care intră abuziv acolo, știți dumneavoastră unde. Vin, intră, iasă, 
ușile stricate. Lipsesc toaletele domnul Primar. Ați promis că le veți da, că le veți face și nu ați făcut 
nimic. Vă rog din suflet. Acolo, la intrare la noi este o mizerie de nici nu poți să intri. De ce cine aparține 
clădirea domnule Primar? Vă rog să-mi spuneți de cine aparține acea clădire de pe Nicolae Iorga.   
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Doamna Dărăban, mulțumim! Dăm cuvântul doamnei Zina Iștoan. 
Doamna Zina Iștoan 

Stimați consilieri, având în vedere că sunteți la final de mandat, vă rog frumos ați ridicat de 32 de 
ori mâna, votând proiectele ce le-am avut în dezbatere, să o mai faceți odată, doar aceia care sunteți 
mulțumiți de cum arată orașul nostru, lucru care vi se datorează. Mulțumesc!   
 



18 

 
Cetățean 

Bună ziua! Domnul Primar avem și noi... 
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Stați puțin, avem o listă de oameni care s-au înscris la cuvânt, adică cetățenii care au fost la 
început.   
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Vă rugăm. Îl rog pe domnul președinte să vă dea cuvântul.  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Aveți trei minute, chiar dacă nu va-ți înscris. Vă ascultăm.  
Cetățean 

O venit executorul să ne scoată afară. Ce facem noi, unde stăm cu copiii mici? Sunt copii care au 
3-4 luni. Unde stăm? Noi înțelegem, am intrat abuziv, dar stăm de 20 de ani acolo.   
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Mai aveți și alte întrebări? 
Cetățean 

Păi, avem alte întrebări, normal. 
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Spuneți-le pe toate.  
Cetățean 

Ce se întâmplă cu noi, unde mergem? Nu am intrat abuziv, prin doamna Mihaela am intrat. Situația 
noastră vreau să o spun. A spus să stăm acolo că nu ne scoate nimeni afară. Copii care merg la școală, ce 
facem cu ei, unde merg copiii, mai merg la școală dacă ne scoateți pe drumuri? Unde stăm cu copii? Ne-
ați dat 2.000 de lei să mergem în chirie. Mergem o lună de zile și după aceea din ce plătim chiria? Ne 
puteți spune? Ne-ați promis de 10 ani. Ați primit banii pentru noi să faceți blocurile, exact pentru cei de pe 
Tineretului. Nu s-a făcut nimic. Ați făcut blocurile pentru alți. Pe noi ne aruncați ca pe un câine, ca pe 
animale afară în drum cu copii mici, noi născuți și cu copii care merg la școală. Noi nu avem venituri 
domnul Primar, să mergem în chirie să plătim 20 - 25 de milioane pe lună.    
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Lucrați?  
Cetățean 

Păi nu lucrăm, am lucrat și noi, avem copii mici care trebuie să-i trimitem la școală. Voi nu vă 
gândiți la copiii noștri? Noi suntem din Mediaș, avem mutație pe Tineretului, nu suntem din Bârghiș. nici 
din Copșa. Stau de 20 de ani acolo. Ești pe lista de priorități. Așteaptă, așteaptă în fiecare an, de 20 de ani. 
Am 5 copii și 3 nepoți, am nepot mic de 2 săptămâni în casă, într-o singură cameră de 3/4. Acum mă 
scoateți afară, îmi dați termen până luni sau marți să ies afară cu 5 copii și 3 nepoți, copil de 2 săptămâni. 
Unde mă duc domnul Primar? Mi-au dat 2.000 de lei să mă duc în chirie. O lună de zile și după aceea din 
ce plătesc eu chiria. Eu nu am venit să plătesc 25.000.000 chiria pe lună. Oferiți-mi chiria lună de lună, 
plătiți-mi chiria lună de lună să mă duc în chirie, că atunci mă duc, dar cu 2.000 de lei eu nu pot să mă duc 
pe veci în chirie. Sunt atâția oameni acolo, nu sunt numai eu abuziv, toți sunt abuziv, că nimeni nu are 
contracte acolo. Exact, opt familii ați găsit abuziv care stăm de 20 de ani și ne-a băgat Primarul care a fost. 
Noi nu am intrat abuziv. Și doamna Mihaela de câte ori a venit, stați liniștiți că nu vă scoate nimeni afară. 
Când vă scoate, vă scoate pe toți și nu rămâne nimeni, și exact dumneavoastră ați spus vorba asta. Nu o să 
rămână nimeni pe drumuri, ne-ați promis. Vă promit că nu rămâneți pe drumuri.  
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

V-am dat dreptul la cuvânt, acum vă repetați. Vă mulțumim! Am notat. Dacă mai dorește cineva 
din Consiliu? O să dau cuvântul domnului Primar Gheorghe Roman.  
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

În primul rând, ne aflăm la final de mandat. Aș vrea să le mulțumesc tuturor colegiilor consilieri 
locali care au susținut proiectele pe care le-am inițiat. Este vorba de foarte multe proiecte de investiții 
importante, multe dintre ele pe fonduri extrabugetare și aș vrea să știți că acest Consiliu pe care unii dintre 
dumneavoastră îl blamați, a reușit să promoveze proiecte importante pentru modernizarea și dezvoltarea 
orașului. Și aici mă refer la anumite proiecte care se află în diferite faze de lucru și fac câteva mențiuni. În 
primul rând, aș începe cu Varianta Ocolitoare a Municipiului Mediaș, un proiect care în momentul de față 
se află în licitație publică deschisă. De asemenea, pot să precizez și să fac cunoscute și locuințele din Baia 
de Nisip, acolo unde în momentul de față încă nu s-a mutat nicio persoană, pentru că lucrările nu sunt 
finalizate în proporție de 100 %. Vreau, de asemenea, să fac cunoscut faptul că în cartierul Vitrometan se  
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află, tot în urma promovării proiectelor noastre, o creșă nouă pentru toți copiii din cartier. De asemenea, 
vă îndemn să vedeți lucrările care se derulează la fosta Aviație, în Corpul E și Corpul R. S-au găsit fonduri 
pentru modernizarea Liceului Școala Națională de Gaz, deci după cum vedeți, fonduri importante pentru 
învățământ, pentru școli și grădinițe din orașul nostru. Este, iarăși un proiect important care se derulează în 
oraș și care ne deranjează pe toți, și aici vorbim de modernizarea rețelelor de apă și de canalizare pe un 
număr aproximativ de 124 de străzi. Dacă completăm cu lucrările care se derulează și prin programul 
Anghel Saligny, proiect finanțat de Guvern și cu cele pe care le derulăm cu fonduri de la bugetul local, 
ajungem la un număr de aproximativ 140 de străzi pe care am fost nevoiți să intervenim, nu pentru că 
rețelele de canalizare și apă erau bune, ci pentru că rețelele în pământ sunt putrede și acest lucru poate să-l 
observe orice cetățean care merge și vede cum se lucrează. Suntem, de asemenea în derulare cu un proiect 
extrem de important și anume înnoirea parcului de vehicule pentru transportul public, sunt troleibuze care 
urmează să vină în Mediaș, anul viitor, suntem într-un program de achiziție de autobuze electrice. 
Consider că pe parcursul mandatului următor, multe proiecte se vor finaliza. Cine a lucrat cu fonduri 
europene, cine a derulat astfel de programe, cu siguranță poate să înțeleagă că de la data depunerii 
solicitării și până la finalizarea unor astfel de programe de anvergură, durează mai mult de opt ani. Cine 
nu crede poate să meargă să întrebe în Oradea, în Blaj și unde mai dorește. Nimeni nu poate să-ți 
garanteze că poți să câștigi o finanțare în momentul în care ai depus cererea, nimeni nu poate să știe cât 
durează o procedură până când semnezi un contract, dacă există la un moment dat, după ce stabilești 
câștigătorul, contestație sau nu. Eu nu pot decât să vă mulțumesc, dragi colegi consilieri locali care ați fost 
de acord cu proiectele pe care le-am inițiat și care ați votat în fiecare an bugetul orașului, pentru că fără 
susținerea voastră Mediașul era mult mai sărac în astfel de proiecte. Vă mulțumesc și dumneavoastră celor 
care veniți la ședințele Consiliului Local și sigur că pe mine mă ajută foarte mult, chiar și dialogul pe care 
îl purtăm, chiar dacă poate nu este cel pe care mi l-aș dori. Vă mulțumesc și sigur că ne vedem și în noua 
formulă a Consiliului Local, Consiliu Local care se va întruni, din informațiile pe care le-a primit de la 
Prefectură, în data de 3 noiembrie. Vă mulțumesc! 
Domnul Consilier Local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mulțumim domnule Primar, declar ședința închisă. Mult succes! 
 
Şedinţa s-a încheiat la ora 15:40 
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